
Borgermøde den 24. februar 2014 på Mølleholmskolen vedr. lukning af St. Vejleå Kildeplads 

 
Flemming Andersen, vestre, formand for plan og miljøudvalget bød velkommen, han fortalte at der var politisk 
opmærksomhed på lukningen af St. Vejleå Kildeplads og gav ordet til Natur- og Miljøchef Arne Schøller Larsen. 
 
Arne Larsen gennemgik dagsordnen: 
 
1) Fakta om kildepladsen og baggrund for lukningen 
2) Fakta om grundvandsforhold i området 
3) Konsekvens af lukningen 
4) Løsning 
5) Det videre forløb 
 
Alle slices som blev vist på mødet vil blive lagt på kommunens hjemmeside. 
 
1) Kildepladsens lukning er en realitet den 31/7 2014, da HOFOR, som er en fusion af Københavns Energi og 
vandselskaberne i kommunerne Albertslund, Brøndby, Dragør, Herlev, Hvidovre, Rødovre, Vallensbæk, ikke har søgt 
om forsat indvindingstilladelse, da kildepladsen ikke længere er egnet til at indgå i produktion af drikkevand. Der har 
fra 1993 været etableret afværgepumpning pga. forurening af vandet. 
 
2) De seneste år er grundvandet generelt steget på hele Sjælland med 1-2 meter.   
 
3) Når kildepladsen lukker forventes det, at grundvandet vil stige i visse dele af området, dog vil det mest ramme de 
boliger, med kælder i området omkring Rødhøjgårdsvej. Risikoen for problemer i Piletoften/Havetoften vil være 
mindre, da kun et hus i området har kælder. 
 
4) Grundvandstanden kan sænkes ved udledning i St. Vejle å, hvis lermembramen brydes.  
Grundvandet kan muligvis også blive brugt til produktion af fjernvarme. Denne løsning arbejder kommunen på 
sammen med Høje Taastrup Fjernvarme. Bestyrelsesformand Erling Joost, var til stede og oplyste at etableringen af 
et nyt fjernvarmeanlæg skal være udgiftsneutralt for forbrugerne af fjernvarmen. Etableringen af sådan et anlæg 
kunne nok ikke nås til 31/7, men kommunen vil nok kunne ”låne” nøglen til kildepladsen et stykke tid efter den 
planlagte lukning. 
 
5) Problemet kortlægges i hele området, ved at kommunen kontakter boligejerne. Når problemerne er kortlagt og 
man har forslag til en løsning, vil borgmesteren kunne gå videre til miljøministeren. 
 
Der bliver nedsat en følgegruppe, som kan mødes med natur og miljø, grundejerforeningen deltager i denne gruppe.  
 
 
Referent: Ulla Sørensen / John Andersen – Grundejerforeningen Sydskellet Øst 
 


